
AS “Latvijas valsts meži” paredzētās darbības - derīgo izrakteņu ieguve smilts-

grants un smilts atradnes atradnē “Dižkorsīši” 22,94 ha platībā Ventspils  

novada Užavas pagastā 

  

 

Ietekmes uz vidi novērtējuma ziņojuma sabiedriskās apspriešanas  

sanāksmes PROTOKOLS. 

Datums: 08.09.2023. 

Norises vieta: attālināti – neklātienes formā, sanāksme Microsoft Team platformā (saite 

uz videokonferenci: https://teams.microsoft.com/l/meetup-

join/19%3ameeting_NjI2M2M1NWEtMTUwZS00ZTg4LTk4ZTEtMmI1MmEzNDY

wOWNh%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%225903dbcf-3153-4692-

888f-26e1ec352f84%22%2c%22Oid%22%3a%222e8802d7-342b-4adf-8fde-

ab40f4fdcb1f%22%7d) 

Tiešsaistes sanāksmes norises laiks: no 22.08.2023.plkst.10.00 līdz 

08.09.2023.(ieskaitot). 

Sanāksmes darba kārtība: 

1. Videoprezentācija. 

2. Tiešsaistes (video-)sapulce. 

3. Sanāksmes dalībnieku jautājumi un komentāri. 

Videoprezentācija 

  Konsultanta SIA „55M” sagatavotajā videoprezentācijā tika sniegta informācija par 

AS “Latvijas valsts meži” paredzēto darbību, darbības vietu, plānotajām ieguves 

tehnoloģijām, transportēšanas maršrutiem, plānoto darba laiku, apkārtējiem vides 

apstākļiem, iespējamiem alternatīviem risinājumiem, to ietekmju izvērtējumu,  

tuvākajiem objektiem un ĪADT, iespējamām ietekmēm uz vidi, dabu un sabiedrību. 

  Videoprezentācijā informēja par ietekmes uz vidi novērtējuma mērķi un procedūru, 

sabiedriskās apspriešanas gaitu, tai skaitā, arī par neklātienes sabiedrisko apspriešanu, 

un termiņiem kādos sabiedrība var iesniegt rakstiski savus jautājumus un komentārus. 

  Videoprezentācija sabiedrībai bija pieejama Ventspils novada pašvaldības mājaslapā 

un paredzētās darbības ierosinātājas AS „Latvijas valsts meži” interneta mājaslapā no 

16.08.2023. Videoprezentācijā un arī abās norādītajās internetvietnēs publicētajā 

Paziņojumā ir norādīts attālinātās sabiedriskās apspriešanas sanāksmes laiks un 

termiņš, līdz kuram sabiedrība var sniegt viedokli par paredzēto darbību. 

  Nav iespējas noteikt cik skatījumu bija videoprezentācijai IVN ziņojuma sabiedriskās 

apspriešanas laikā Ventspils novada domes mājaslapā www.ventspilsnovads.lv un AS 

“Latvijas valsts meži” mājaslapā www.lvm.lv no 16.08. līdz 08.09.2023., bet šajā laika 

posmā LVM mājaslapā paziņojums skatīts 76 reizes. 

Tiešsaistes sanāksme (videokonference) 

  Tiešsaistes sabiedriskās apspriešanas sanāksme notika 22.08.2023. plkst.10.00 

Microsoft Team platformā.  

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_NjI2M2M1NWEtMTUwZS00ZTg4LTk4ZTEtMmI1MmEzNDYwOWNh%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%225903dbcf-3153-4692-888f-26e1ec352f84%22%2c%22Oid%22%3a%222e8802d7-342b-4adf-8fde-ab40f4fdcb1f%22%7d
https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_NjI2M2M1NWEtMTUwZS00ZTg4LTk4ZTEtMmI1MmEzNDYwOWNh%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%225903dbcf-3153-4692-888f-26e1ec352f84%22%2c%22Oid%22%3a%222e8802d7-342b-4adf-8fde-ab40f4fdcb1f%22%7d
https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_NjI2M2M1NWEtMTUwZS00ZTg4LTk4ZTEtMmI1MmEzNDYwOWNh%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%225903dbcf-3153-4692-888f-26e1ec352f84%22%2c%22Oid%22%3a%222e8802d7-342b-4adf-8fde-ab40f4fdcb1f%22%7d
https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_NjI2M2M1NWEtMTUwZS00ZTg4LTk4ZTEtMmI1MmEzNDYwOWNh%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%225903dbcf-3153-4692-888f-26e1ec352f84%22%2c%22Oid%22%3a%222e8802d7-342b-4adf-8fde-ab40f4fdcb1f%22%7d
https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_NjI2M2M1NWEtMTUwZS00ZTg4LTk4ZTEtMmI1MmEzNDYwOWNh%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%225903dbcf-3153-4692-888f-26e1ec352f84%22%2c%22Oid%22%3a%222e8802d7-342b-4adf-8fde-ab40f4fdcb1f%22%7d
http://www.ventspilsnovads.lv/
http://www.lvm.lv/


  Saite uz šo videokonferenci un pieslēgšanās pamācība tika publicēta 21.08.2023. 

plkst. 11.50 pašvaldības mājaslapā www.ventspilsnovads.lv un 21.08.2023. plkst. 

11.30 ierosinātāja mājaslapā www.lvm.lv pie Paziņojuma par sākotnējo sabiedrisko 

apspriešanu, kā arī Vides pārraudzības valsts biroja mājaslapā 

https://www.vpvb.gov.lv/lv/jaunums/pazinojums-par-derigo-izraktenu-ieguves-smilts-

grants-un-smilts-atradne-dizkorsisi-ventspils-novada-uzavas-pagasta-ietekmes-uz-

vidi-novertejuma-zinojuma-sabiedrisko-apspriesanu.  

  Pieslēgties sapulcei varēja 22.08.2023. no plkst.9.50. Tiešsaistes videosanāksmē 

piedalījās 8 dalībnieki: 

• AS “Latvijas valsts meži” pārstāvji R.Pirogs, K.Volfs un L.Ozola, 

•  ietekmes uz vidi novērtējuma ziņojuma izstrādātājas SIA “55M” pārstāvji L. 

Lieplapa un J.Jātnieks, 

• Ventspils novada pašvaldības pārstāves L.Erliha-Štranka, I.Meinarde, 

• Valsts vides dienesta (VVD) eksperts A.Junkurs. 

  Sanāksmi atklāj Ventspils novada Užavas pagasta pārvaldes vadītāja L.Erliha-

Štranka, izsakot viedokli par sagatavoto IVN ziņojumu un sabiedrības interesi par 

paredzēto darbību:  

- Izlasīju IVN ziņojumu – tas sagatavots labi un kvalitatīvi. Jautājumu saistībā ar to 

nav. Iedzīvotāji nav interesējušies un vērsušies Užavas pagasta pārvaldē, lai iepazītos 

ar ziņojumu. 

   Pēc tam IVN ziņojuma izstrādātājas SIA “55M”pārstāve L.Lieplapa iepazīstina 

klātesošos ar IVN rezultātiem un paredzētās darbības iespējamām ietekmēm.  

Pēc prezentācijas seko diskusija:  

A.Junkurs (VVD): Papildināšu Līgu – ja derīgo izrakteņu izvešanai izmantos 

“Latvijas valsts ceļi” autoceļus grants seguma ceļus arī parasti karjeru izstrādātājiem  

prasa uzturēt  labā stāvoklī. Šajā gadījumā no vides viedokļa labāks 1.maršruts, kur 

grants seguma ceļš ir LVM īpašums, kas uzreiz savienojas ar asfaltēto ceļu P111 un 

nevienu netraucē, bet ērtāk (izdevīgāk) būtu transportēt uz autoceļu P108. LVM ceļi ir 

līkumaini ar asiem pagriezieniem, bet, lēni braucot, smagais transports neradīs riskus. 

Attiecībā uz putniem, Dabas aizsardzības pārvalde dos savu vērtējumu, bet manā 

ieskatā ornitologa konstatētās putnu sugas varēs atrast šajā apvidū citu dzīvesvidi. 

Jautājums par rekultivāciju – plānots pēc atradnes izstrādes daļu teritorijas rekultivēt 

gan par ūdenstilpni, gan daļu apmežot. Vai rekultivācijai (apmežošanai) grunts 

materiālu pievedīs no citurienes? 

  R.Pirogs (LVM): Atradni izstrādās sektoros, kur 1 sektora platība ~3 ha. Derīgo 

izrakteņu ieguve plānota pēc shēmas: 1.sektorā izstrādā 1.kāpli. Tad sāk izstrādāt 

2.kāpli, vienlaikus 2.sektorā noņemot augsnes segkārtu un sākot izstrādāt 1.kāpli. Kad 

1.sektors izstrādāts, noņemto  segkārtu izmanto rekultivācijai. Un tā uz priekšu pa 

sektoriem. No ārpuses nepievedīsim. 

  L.Lieplapa (SIA “55M”): Papildinot teikto – atradnes ģeoloģiskais griezums parāda, 

ka teritorijas atsevišķās daļās derīgais slānis ir plāns, izstrādājams 1 kārtā līdz 

gruntsūdens līmenim. 

A.Junkurs (VVD): Saskaņā ar likumdošanu rekultivācija jāveic, kad izstrāde pabeigta. 

To vērtēsim jau pie izstrādes projekta izskatīšanas. Man patīk kā ziņojums sagatavots 

un prezentācija veikta ļoti labi, sniedzot atbildes uz maniem jautājumiem. 

http://www.ventspilsnovads.lv/


R.Pirogs (LVM): Jāatzīmē, ka arī LVM līdz šim neesam saņēmuši uz e-pastu vēstules 

un zvanus no iedzīvotājiem par šo projektu. 

Tā kā jautājumu vairs nav, J.Jātnieks (SIA “55M”) pateicas klātesošajiem par dalību un 

slēdz tiešsaistes sanāksmi. 

  Videosanāksmes norise tika ierakstīta. Tiešsaistes sanāksme slēgta plkst.10.40. 

Sabiedrības iesniegtie jautājumi un komentāri 

IVN ziņojuma sabiedriskās apspriešanas laikā no 09.08.2023. līdz 08.09.2023. 

elektroniskā pastā (marites55@inbox.lv un ierosinātāja LVM e-pastā) un telefoniski 

netika saņemts neviens jautājums un komentārs no iedzīvotājiem, pašvaldības vai 

sabiedriskām organizācijām. 

IVN ziņojuma sabiedriskās apspriešanas sanāksme slēgta 08.09.2023.plkst.17.00. 

 

Protokolu sagatavoja L.Lieplapa                                                                                                           


